
Seniorská reprezentace v roce 2022 
 
Seniorská reprezentace byla po úspěšné sezoně 2021 zařazena do Divize 1 FEI Poháru národů 
a B kádr měl v plánu se účastnit seriálu EEF FEI Poháru národů. Vrcholem sezony byla 
stanovena účast na mistrovství světa v Dánsku – WEG Herning 2022. S ohledem na to, že 
závody zařazené v Divizi 1, které si český tým vybral, byly termínově těsně za sebou a jezdci 
neměli pro letošní sezonu k dispozici více koní, aby byli schopni pokrýt oba seriály, rozhodl 
manažer reprezentace Aleš Opatrný, že se čeští jezdci nebudou účastnit závodů zařazených 
v Divizi 1 na úrovni 5 hvězd.  
 
Celkem se český tým zúčastnil 4 oficiálních výjezdů: EEF CSIO3 Manheim, EEF CSIO3 Bratislava, 
CSIO3-W Praha a WEG Herning. 
 
V širším výběru jezdců pro sezonu 2022 bylo v kádru A zařazeno 6 jezdců s výkonností na 
úrovni T**, v kádru B také 6 jezdců s výkonností ST** až T*.  
 
Nejlepších výsledky zaznamenali jezdci na CSIO3-W Praha, kde se tým po rozeskakování 
s týmem Nizozemí umístil na skvělém druhém místě. V týmu byli Aleš Opatrný, Anna 
Kellnerová, Filip Doležal a Vladimír Tretera. Dalším úspěchem byl i postup Aleše Opatrného 
s koněm Forewer do třetího kola na mistrovství světa v Dánsku. 
 
Za úspěch považujeme především výborné výsledky talentovaných mladých jezdců do 25 let, 
kteří se v rámci pravidel seriálu EEF spolu se seniory účastnili výjezdů do Manheimu (Linda 
Portychová, Tereza Svobodová) a do Bratislavy (Daniel Pospěch). Velmi dobře se všichni 
zmínění jezdci vyrovnali s vyšší obtížností a náročností soutěže Pohár národů a skvěle 
reprezentovali. Výborné výsledky měli v průběhu sezony i jezdci v B kádru, Nikola Bieliková, 
Tereza Veselá, Jan Štětina i Marek Klus. 
 
Jako jeden z klíčových probléů vidíme mizivou možnost pro naše jezdce účastnit se závodů na 
úrovni CSI4* a CSI5*. Na tyto závody jezdci průběžně žádají o přidělení divokých karet, ale bez 
úspěchu. V případě, že jezdci dosáhnou úrovně 3*, nemají pak dále možnost posunout se a 
získat zkušenosti na úrovni 5* a tyto zkušenosti nelze získat v tréninku. Další významný 
problém je nedostatek vhodných koní. V této chvíli každý z jezdců A kádru disponuje pouze 
jedním koněm na obtížnosti 150/160 cm, přičemž Kamil Papoušek a Emma Augier De Moussac 
neměli v sezoně 2022 k dispozici koně na této úrovni. Czech Equestrian Team získal pro české 
jezdce 5 divokých karet na GCT Prague playOffs, ale jen 3 jezdci měli jednoho koně, se kterým 
se mohli účastnit této obtížnosti. Byli to Aleš Opatrný, Vladimír Tretera a Filip Doležal. Stejně 
jako v loňském roce se Alešovi Opatrnému podařilo v jedné z individuálních soutěžích 5* 
zvítězit a v druhé získal s nepatrným rozdílem času skvělé druhé místo. Také Valdimír Tretera 
a Filip Doležal absolvovali jednu ze tří soutěží v rámci 5* bez trestných bodů. 
 



Cílem pro sezonu 2023 je určitě opět účast v seriálu EEF FEI PN s tím, že bude dána příležitost 
jezdcům z mladé reprezentace získávat zkušenosti v PN a budeme si tak připravovat další 
jezdce do seniorské reprezentace.  Skvělou zprávou pro nadcházející sezonu je, že organizátor 
tradičního CSIO CET Prague Cup Czech Equestrian Team zažádal o přidělení týmové olympijské 
kvalifikace na OH 2024 v Paříži a tato mu byla ze strany FEI přidělena. Kompletní reprezentační 
tým by se tak měl této kvalifikace v červenci v pražské Chuchli účastnit. Dalším cílem v roce 
2023 bude pro jednotlivce v seniorské kategorii ME v italském Milanu  
 
Parkurovým koněm, který v letošním roce v seniorské kategorii dosáhl nejlepších výsledků a 
na mistrovství světa v Herningu se probojoval do třetího kola, je Forewer (Caruso Medimade 
x Grossadmiral) Aleše Opatrného a bezesporu Gangster van het Noddevelt ( Eldorado van de 
Zeshoek x Careful) Vladimíra Tretery, který podává konstantně skvělé výsledky na nejvyšší 
obtížnosti po celou sezonu. Oba tito jezdci jsou silnou oporou A kádru, spolu s Annou 
Kellnerovou a Filipem Doležalem. Výběr členů do obou reprezentačních kádrů odvisí od 
konstantní výkonnosti jezdce a jeho koní na úrovni 145 až 160 cm na mezinárodních závodech 
kategorie CSI2 a CSI3 (B kádr) a CSI3 až CSI5 (A kádr) a od toho, jaké koně má jezdec pro 
aktuální sezonu k dispozici. 
 
Juniorská reprezentace 
 
Úspěšná byla v roce 2022 i naše mladá reprezentace. Jezdci se účastnili celkem 5 oficiálních 
závodů kategorie CSIO, a to: Opglabbeek (BEL), Zduchovice (CZE), Lamprechthausen (AUT), 
Zuidwolde (NED) a finálními závody před mistrovstvím Evropy bylo CSIO Hagen (GER).  
 
Poslední a velmi důležité CSIO, bylo předem určené k závěrečné nominaci na ME. Juniorský 
tým získal na tomto vyhlášeném mítinku s dlouholetou tradici vynikající třetí místo v poháru 
národu (tým jel ve složení M. Michlíčková, E. Hasnedlová, N. Kovářová, A. Helebrantová). Mladí 
jezdci podobně jako junioři obsadili skvělé třetí místo v NC, a to ve složení týmu L. Portychová, 
Adam Písařík, D. Pospěch, S. Vingrálková. Tento výsledek byl ještě podpořen 18. místem D. 
Pospěcha s Ma Belle, který potvrdil svoji náležitost k A kádru mladých jezdců. Na základě 
těchto výsledků a také ze Zuidwolde byla vytvořena konečná nominace na ME Oliva (ESP). 
 
ME Oliva, Španělsko 
 
Děti - Al. Písařík, K. Gutová, K. Veverková a K. Hlaváčková 
Družstvo předvádělo v rámci přípravy průměrné výsledky, tedy až na kvalitní výkony Alberta 
Písaříka, který v konečném pořadí obsadil 32. místo, což bylo jen krůček od finálové účasti (do 
finále postupovalo 30. nejlepších). Díky nízkému věku tohoto jezdce a řadě jeho dobrých 
výsledků je Albert Písařík velkým příslibem pro nastávající sezónu v kategorii. Ostatní obsadili 
tato místa – K. Hlaváčková 70. místo, K. Gutová, 77. místo, K. Veverková 81. místo.  
 
Juniorská reprezentace v letošním roce byla velmi silná a disponovala oproti letům předchozím 
větším množstvím kvalitních dvojic. Do závěrečné nominace byli delegována M. Michlíčková, 



která se jako jediná dostala do finále ME a obsadila krásné 20. místo. Dalším nominovaným 
byla A. Helebrantová, která se umístila na 50. místě. Tato jezdkyně se blýskla druhým 
bezchybný kolem. Další jezdci V. Skutecký P. Pařenicová a O. Písařík obsadili místa v sedmé až 
osmé desítce. Povzbuzující je, že každý z nich měl jedno velmi kvalitní kolo, což v závěru 
znamenalo slušné 9. místo v týmech.  
 
Mladí jezdci ve složení Ad. Písařík, D. Pospěch, L. Portychová a S. Vingrálková obsadili s týmem 
13. místo a mezi jednotlivci se umístili na hranici šesté a sedmé desítky. Zde musíme upozornit, 
že na ME se jede druhé a třetí kolo na úrovni 150 cm. Tuto obtížnost však mladí jezdci na svých 
CSIO neskáčou.  A tak je třeba apelovat, aby sportovní osa přípravy do budoucna vedla právě 
přes tříhvězdičkové závody na úrovni 150 cm. Jako zajímavé vidíme propojení se seniorskou 
reprezentaci třeba v rámci EEF poháru národu. Tato provázanost už v minulých letech 
fungovala např. při závodech v Mannheimu či v Sopotech 
 
Všem jezdcům v mladé i seniorské reprezentaci děkujeme za skvělé výkony a 
vzornou reprezentaci v sezoně 2022!!                                
 
 
 
 


